
 

 

 

 

Αθήνα, 5 Ιουνίου 2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Εσωτερικών 

 

Θέμα: Καταστρατήγηση κάθε έννοιας ευζωίας σε πολλά από τα δημοτικά κυνοκομεία της 

χώρας 

 

Αποκαρδιωτική είναι η κατάσταση που επικρατεί σε πολλά από τα δημοτικά κυνοκομεία της 

χώρας. Παρά τις νομοθετικές προβλέψεις που στη θεωρία υποτίθεται ότι διασφαλίζουν την 

ευζωία των αδέσποτων ζώων, στην πράξη, η πραγματικότητα στα περισσότερα κυνοκομεία, 

που λειτουργούν με την ευθύνη των δήμων, είναι τραγική.  

 

Σε ό,τι αφορά τις συνθήκες διαβίωσης: 

- Τα ζώα στοιβάζονται σε ακατάλληλους χώρους, χωρίς επαρκή χώρο κίνησης. 

Δεν  προαυλίζονται ποτέ και παραμένουν έγκλειστα σε κλουβιά. 

- Η έλλειψη τροφής και καθαρού νερού είναι συστηματική, οδηγώντας σε υποσιτισμό και 

αφυδάτωση. 

- Η ιατρική περίθαλψη είναι ανεπαρκής ή ανύπαρκτη, με αποτέλεσμα πολλά ζώα να υποφέρουν 

από ασθένειες χωρίς καμία φροντίδα. 

- Οι συνθήκες υγιεινής είναι απαράδεκτες, με σωρούς ακαθαρσιών και ανεξέλεγκτες λοιμώξεις. 

- Υπάρχουν σοβαρές καταγγελίες για κακομεταχείριση, ακόμα και θανάτους ζώων υπό 

αδιευκρίνιστες συνθήκες. 

- Τα περισσότερα κυνοκομεία είναι άβατα, ακόμη και για τα μέλη των 5μελων επιτροπών των 

Δήμων, που είναι επιφορτισμένα με τη παρακολούθηση του προγράμματος των Δήμων. 

- Αναρτημένο επισκεπτήριο, όπως ορίζει ο νόμος, δεν υπάρχει στη συντριπτική πλειοψηφία 

αυτών.  

 

Η έκθεση 3/2023 του Ελεγκτικού Συνεδρίου, μετά από ενδελεχή έρευνα με τίτλο «Αδέσποτα ζώα 

συντροφιάς: τηρούνται οι κανόνες ευζωίας και αντιμετωπίζεται αποτελεσματικά η ανεξέλεγκτη 

διασπορά στις εξοχές της χώρας», είναι κόλαφος για την κυβερνητική διαχείριση, καθώς 
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επιβεβαιώνει ότι ο Ν. 4830/2021 δεν εφαρμόζεται σε κανένα επίπεδο και τα άστεγα ζώα δεν 

προστατεύονται. 

 

Διατέθηκαν 83.000.000,00 ευρώ για την ευζωία των αδέσποτων και τη μείωση του αριθμού 

τους, με τα αποτελέσματα να είναι επιεικώς απογοητευτικά, αλλά και αναμενόμενα για 

όλους τους φιλόζωους πολίτες που αντιμετωπίζουν στους δρόμους μια ρεαλιστική και όχι 

εικονική πραγματικότητα. 

Κατόπιν των ανωτέρω, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1) Υπάρχει πρόθεση ΑΜΕΣΗΣ αναθεώρησης του ισχύοντος νομοθετικού πλαισίου, ώστε 

να ενισχυθεί η προστασία των αδέσποτων ζώων και να αντιμετωπιστούν οι 

διαπιστωμένες αδυναμίες στην εφαρμογή του; 

 

2) Πώς θα διασφαλιστεί η λογοδοσία των δήμων που δεν συμμορφώνονται με τις 

υποχρεώσεις τους και ποια μέτρα επιβολής κυρώσεων προβλέπονται για τέτοιες 

περιπτώσεις, με δεδομένο ότι ο νόμος δεν προβλέπει καμία κύρωση εναντίον των 

Δήμων; 

 

3) Ποια είναι τα σχέδια της κυβέρνησης για την ενίσχυση της χρηματοδότησης των 

δήμων, ώστε να μπορούν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους σχετικά με τη 

διαχείριση των αδέσποτων ζώων; 

 

4) Υπάρχει πρόβλεψη για την ενίσχυση των ελεγκτικών μηχανισμών και την αύξηση των 

ελέγχων στα δημοτικά κυνοκομεία, ώστε να διασφαλιστεί η τήρηση των προδιαγραφών 

ευζωίας των ζώων; 

 

5) Θα γίνει επιτέλους μια επίσημη και επιστημονική καταγραφή των άστεγων ζώων; 

 
 

 

 

 

 

 



Οι Ερωτώσες Βουλεύτριες και οι Ερωτώντες Βουλευτές 
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Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

 

 

Τσαπανίδου Παρθένα (Πόπη) 

 




